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PROTOKÓŁ XXVIII/12 

z  XXVIII  sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

w dniu 18 lipca 2012 roku, godz. 1600 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze  

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XXVIII zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dzień dobry Szanowni 

Państwo! Zapraszam do stołów i na miejsca. Mamy delikatne opóźnienie. Szanowni Państwo! Otwieram 

XXVIII zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita zaproszonych gości.  

 

Szanowni Państwo! Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na sali obecnych jest 20 Radnych. 

Wobec tego Sejmik jest władny do podejmowania prawomocnych uchwał. Jednocześnie informuję, że 

protokół z XXV sesji Sejmiku wyłożony jest na stoliku Biura Sejmiku. Przyjmiemy go przy końcowej 

części obrad. Szanowni Państwo, chcę przypomnieć zasady głosowania. Głosujemy przy pomocy 

urządzeń elektronicznych. Proszę kontrolować palące się światełka przy urządzeniach. Głosujemy za 

pomocą przycisku zielonego, czerwonego i niebieskiego. Głosowania odbywają się przy stole obrad.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gościa stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Do punktu 2. 

Przyjęcie porządku obrad sesji.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przyjęcie porządku obrad 

XXVIII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Panie i Panowie Radni projekt porządku obrad 
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otrzymaliście wraz z zaproszeniem na sesję. Proponuję na wniosek Zarządu Województwa Lubuskiego 

rozszerzenie porządku obrad o: 

 Punkt 2a – Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2011 i rekomendacja na rok 2012 dla 

województwa lubuskiego.  

 Punkt 3a – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu i zasad przyznawania nagród 

finansowych dla najlepszych sportowców z województwa lubuskiego – druk nr 274. 

 Punkt 3b - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego położonego w Zielonej Górze przy ul. Fryderyka Chopina 19 – druk nr 273. 

 Punkt 3c - Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej województwa 

lubuskiego na 2012 rok - druk nr 272 wersja 2.  

 Punkt 3d - Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Lubuskiego na lata 2012-2024 – druk nr 275 wersja 2.  

Projekty uchwał dostępne są również w postaci elektronicznej na naszej stronie internetowej 

www.sejmik.lubuskie.pl. Nie widzę uwag. Proponuje poddać pod głosowanie rozszerzenie porządku 

obrad dzisiejszej sesji o punkt 2a - Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2011 i rekomendacja na 

rok 2012 dla województwa lubuskiego. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 19, wstrzymało się 0, przeciw 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 2a. 

  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 3a - Podjęcie uchwały  

w sprawie ustalenia trybu i zasad przyznawania nagród finansowych dla najlepszych sportowców  

z województwa lubuskiego – druk nr 274. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 17, wstrzymało się 1, przeciw 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 3a.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 3b - Podjęcie uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego  

w Zielonej Górze przy ul. Fryderyka Chopina 19 – druk nr 273. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 17, wstrzymało się 1, przeciw 1.  
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Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 3b.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 3c - Podjęcie uchwały  

w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej województwa lubuskiego na 2012 rok - druk nr  

272 wersja 2.  Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 20, wstrzymało się 0, przeciw 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 3c.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 3d - Podjęcie uchwały  

w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2012-

2024 - druk nr 275 wersja 2. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 18, wstrzymało się 0, przeciw 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 3d.  

Szanowni Państwo, poddaje porządek dzisiejszej sesji pod głosowanie wraz z przegłosowanymi przed 

chwilą zmianami. Kto z Państwa Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 20, wstrzymało się 0, przeciw 1. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej 

został przyjęty. Punkt 2a.  

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Do punktu 2a.  

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2011 i rekomendacja na rok 2012 dla województwa 

lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ocena zasobów pomocy 

społecznej za rok 2011 i rekomendacja na rok 2012 dla województwa lubuskiego. Mamy Pana 

Mirosława Glaza, dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są pytania? Nie widzę. Proszę 

Panią Bożenę Osińską o przedstawienie opinii komisji. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Komisja przyjęła pozytywnie informację. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag i pytań stwierdzam, że informację sejmik przyjął do wiadomości. Punkt 3.  

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2011 i rekomendacja na 2012 rok dla województwa 

lubuskiego stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Do punktu 3.  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Siedlisko – druk nr 270. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej gminie Siedlisko – druk nr 270. Mamy Pana Marka Żeromskiego, 

dyrektora Departamentu Rolnictwa Środowiska Rozwoju Wsi. Czy są zapytania, wystąpienia? Nie 

widzę. Proszę Pana Mirosława Marcinkiewicza, Przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii.   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia komisji pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Mamy do 

dyspozycji Pana Dariusza Strausa, Wójta Gminy Siedlisko. Nie ma pytań? Dziękuję Panie wójcie. 

Dziękuję Państwu. Wobec braku pytań… 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Jeszcze opinia komisji rolnictwa, również była 

pozytywna.    

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak, dziękuję Panie Radny. 

Wobec braku pytań i uwag, oraz wobec pozytywnej opinii komisji rolnictwa proponuję projekt uchwały 

udzielenia pomocy finansowej gminie Siedlisko – druk nr 270 poddać pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski. 

Za 21, wstrzymało się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Punkt 3a.  

Uchwała nr XXVIII/265/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lipca 2012 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Siedlisko stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Do punktu 3a. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu i zasad przyznawania nagród finansowych dla 

najlepszych sportowców z województwa lubuskiego – druk nr 274. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia trybu i zasad przyznawania nagród finansowych dla najlepszych sportowców z województwa 

lubuskiego – druk nr 274. Mamy Pana dyrektora Mirosława Glaza. Czy są zapytania i wystąpienia? 

Proszę Pan Kazimierz Pańtak jako pierwszy, Pan Kościk jako drugi.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący. Pani Marszałek. Czy to 

jest ta uchwała, którą wyprzedziła Pani Marszałek mówiąc, że będzie przyznawała nagrody? Czy 

nagrody będzie Pani Marszałek przyznawała, a ta uchwała będzie jak gdyby drugą formą nagrody? 

Wyczytałem w mediach, że Pani Marszałek powiedziała, że ufunduje nagrody,  akurat tak się stało, że  

w takich wysokościach jest ta uchwała. Co by było, że tak powiem pierwsze – słowo Pani Marszałek, 

a my mamy przyjąć tą uchwałę, czy może Pani Marszałek będzie z innej swojej kasy fundowała? Czy 

jak to wygląda? Proszę o odpowiedź.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Zbigniew 

Kościk. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: W zasadzie Pan mecenas wyprzedził moje 

pytanie. Ja chciałem rozszerzyć o intencję mojej konferencji sprzed 2 dni. Jako radni faktycznie 

dowiedzieliśmy się z mediów o intencji Pani Marszałek w tym zakresie. To może złośliwie zabrzmi, ale 

czy Urząd przez przypadek nie został zaskoczony faktem, że w tym roku odbędzie się olimpiada  

w Londynie. O tym chyba wiedzieliśmy o dość dawna i czy na przyszłość nie warto by było pewnych 

rzeczy.. Generalnie myślę, że wszyscy Państwo jesteśmy zadowoleni z faktu dostrzeżenia lubuskich 

sportowców. Zarówno tych w sportach wyczynowych, jak i w paraolimpiadzie. Nie podoba nam się tylko 

tryb. Taki jakby rewolucyjny i zupełnie nie odpowiadający powadze sytuacji. Dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pani 

Marszałek.  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Inicjatywa uchwałodawcza należy również do 

radnych, także również Pan, Panie radny mógłby być inicjatorem grantów specjalnych za złoto, srebro  

i brąz. Faktycznie nikt o tym wcześniej nie pomyślał. Pomyślał Zarząd, wyszliśmy z taką inicjatywą. 

Mieliśmy oszczędności i mamy 25 kandydatów do złota, srebra i brązu i jest 25 szans. Bardzo proszę 

Radnych o akceptację takiej możliwości, ponieważ mamy zaoszczędzone środki w dziale kultura 

fizyczna. Właśnie na takie granty będzie nas stać.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Zbigniew 

Kościk.  
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Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Dopowiem w takim razie, że komisja edukacji  

z własnej inicjatywy przygotuje spis najważniejszych imprez sportowych na najbliższą pięciolatkę, żeby 

Państwu ułatwić zadanie. Dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan radny 

Kazimierz Pańtak jeszcze. Proszę. 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ja nie chcę być tu mecenasem radnych, ale to 

jest uchwała okołobudżetowa i ona się wiąże z finansami. My możemy pomysły mieć, ale to raczej 

moim zdaniem wyłącznie szeroko interpretując, że są zmiany i obciążenia budżetu może dać tylko 

Zarząd Województwa, a nie radni.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę o opinię 

komisji kultury, edukacji i kultury fizycznej Pani Lidia Gryko, Zastępca Przewodniczącego.  

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: Rzeczywiście komisja zapoznała się z projektem 

uchwały. Zaopiniowała pozytywnie, ale jednocześnie wnioskując o wprowadzenie następujących zmian 

w projekcie uchwały. W § 2 punkt 1 komisja wnioskuje o zmianę zapisu, by zamiast Marszałka 

Województwa Lubuskiego uprawnionym do złożenia wniosku był dyrektor Departamentu Infrastruktury 

Społecznej Urzędu Marszałkowskiego w Zielonej Górze. Druga zmiana, o którą wnioskujemy to: komisja 

wnioskuje o podwyższenie wysokości nagród o 100% wszystkich. Jeśli mamy kwotę za złoto 10 tys zł., 

za srebro 7 tys. zł a za brąz 5 tys. zł, to prosimy o 100% o podniesienie. Takie są wnioski komisji.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeżeli mogę, wnioski komisji 

oczywiście są wartościowe, natomiast nie wiem, czy jeżeli dalibyśmy 20 tys. zł za I miejsce, to i tak te 

pieniądze nie zadowolą. Czy ktoś ma uwagi do wniosku komisji  § 2 punkt 1, że wnioski o przyznanie 

nagród mogą składać Marszałek Województwa Lubuskiego i możemy tu dopisać… 

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: Jeśli można dodać, Pani Marszałek pozwoli. Tutaj 

wywiązała się dość burzliwa dyskusja na komisji, ponieważ uznaliśmy, że tak trochę nie zręcznie to 

brzmi, że Pani Marszałek sama będzie wnioskować, a potem Zarząd, którego Pani Marszałek jest 

przewodniczącą będzie te wnioski rozpatrywać i przyznawać. Uznaliśmy, że jest tu taka lekka 

niezręczność. Nie wiem czy Państwo to czujecie, ale nam się wydawało, że lepiej byłoby gdyby to 

jednak dyrektor Departamentu Infrastruktury składał wnioski.   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeżeli mogę, to w tym 

momencie nie było mnie na tej komisji, natomiast dyrektor Departamentu Infrastruktury Społecznej 

Urzędu Marszałkowskiego i tak podlega pod Panią Marszałek. Wobec tego ja uważam ten zapis… 
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Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: Rozumiemy te niuanse, tylko, że dyrektor potem nie 

decyduje o przyznawaniu tych nagród. Pani Marszałek jako przewodnicząca Zarządu jednak będzie  

w składzie tych, którzy będą te pieniądze przyznawać.    

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pani Marszałek.  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Decydujące znaczenie ma zdobycie tego złota.  

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: To prawda.  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Nie będzie wniosku, jak nie będzie medalu. Nie 

będziemy się tutaj upierać, ponieważ ani uzasadnienie wniosku i szczególne kryteria nie mają 

znaczenia. Ani osoba wnioskodawcy, natomiast zdobycie medalu jest tutaj rozstrzygające. Może być to 

wniosek dyrektora, skoro zarząd przyznaje. Jak najbardziej również ta poprawka dotycząca do 

wysokości należy ją zlikwidować i z tym się zgadzamy. Nie może być to uznaniowe, czyli kwota 

konkretna za konkretny medal. Co do wysokości, Proszę Państwa za chwilę będziemy ustalać budżet 

na przyszły rok, są mistrzowstwa świata i inne różne bardzo ważne ligii zawody. W tym roku natomiast 

mamy do dyspozycji w kulturze fizycznej niewielkie już środki finansowe. Nie spodziewamy się 

nadzwyczajnych dochodów w II półroczu, dlatego proponuje utrzymać na tej wysokości granty.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Kazimierz 

Pańtak.  

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Ja mam pytanie. Czy to jest za zdobycie 

każdego medalu, bo na przykład często, jeżeli chodzi o sam olimpijski to może nie, ale paraolimpijskim 

to są tacy co po kilka zdobywają. Czy to za każdy, czy w ogóle?  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Tak, dotyczy to również paraolimpiady i tak  

w regulaminie mamy, że za każdy zdobyty medal. Za medal złoty – 10 tys. zł, srebrny – 7 tys. zł  

i brązowy – 5 tys. zł.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan radny Kołodziej 

jeszcze. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Chciałem się jeszcze upewnić. Ile faktycznie 

tych środków mamy zabezpieczonych w budżecie, że możemy rozdać mniej więcej na te medale. Czy 

to jest powiedzmy 10 tys. zł,  czy 100 tys. zł? Jeśli można wiedzieć dokładnie. Jeżeli okaże się 

faktycznie, że tych medali nasi lubuscy olimpijczycy zdobędą bardzo dużo to czy jesteśmy na to 

przygotowani?  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, ale proponuję już  

w tym momencie, bo rozpoczynają się dywagacje, że ktoś 10 medali zdobędzie i nagle 100 tys. zł 

otrzyma co jest możliwe.  

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący dołożymy z diet.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Właśnie, z diet radnego 

Kołodzieja. Przepraszam, oczywiście diet wszystkich radnych. Zastanawiam się, może dopisać, że 

wniosek może złożyć Przewodniczący, Marszałek i dyrektor Departamentu Infrastruktury Społecznej. 

Dobrze, Szanowni Państwo wiemy o co chodzi. Proponuję przegłosować te dwie poprawki i uwagi, które 

zgłosiła komisja edukacji. Pani Marszałek jak Pani widzi jeżeli chodzi o punkt 1 dyrektor Departamentu 

Infrastruktury Społecznej. Wobec tego przyjmujemy to i drugi wniosek dotyczący podwojenia kwot. 

Muszę przegłosować ten wniosek, ponieważ jest do dwuznaczny. Widzę, że trwają rozmowy wśród 

radnych.  

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Mam propozycję kompromisową. Najwyższym 

wyróżnieniem jest złoty medal olimpijski. Można wprowadzić tam jeszcze jeden podpunkt, że za 

olimpijskie do 20 tys. zł, a paraolimpijskie itd. do 10 tys. zł.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan radny 

Bartkowiak.  

Radny Województwa Lubuskiego Józef Bartkowiak: Ja rozumiem, że zapis jest taki jak Pani 

Marszałek proponuje do 10 tys. zł prawda… Jeżeli byłoby do 10 tys. zł albo do 20 tys. zł to jest 

wszystko jedno co zapiszemy. Jak napiszemy do 20 tys. zł to może być też 10 tys. zł. Bo jak będzie np. 

jeden medal złoty to może damy wtedy mu 20 tys.  prawda?  Nie, bo chodzi o to żeby był zapis do 20 

czy do 10, to jest wszystko jedno.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze Szanowni Państwo 

widzę, że wzbudza to…. Musimy przegłosować poszczególne wnioski. Są dwa. Chciałbym zgłosić trzeci 

wniosek tutaj ponieważ mieliśmy posiedzenie Prezydium i omówiliśmy to. Ja proponuję jednocześnie do 

punktu 1, że zgłasza Marszałek Województwa, Dyrektor Departamentu Infrastruktury Społecznej oraz 

Radni, czyli każdy Radny ma również zgłosić, najbardziej idący demokratycznie żeby nie pozbawiać 

Państwa Radnych i nas wszystkich po prostu wniosków. Dobrze Szanowni Państwo głosujemy teraz. 

Kto jest za przyjęciem…  

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam tam była autopoprawka, że ma 

być Dyrektor Departamentu wymieniony tak zrozumiałem Panią Marszałek, więc nie ma co głosować 

tego. Jest autopoprawka. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Autopoprawka.  

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: To był wniosek Komisji. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wnioski Komisji musimy 

przegłosować Szanowni Państwo. 
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Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Pani Marszałek to przyjęła jako autopoprawkę. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak:  Tak Zarząd przychyla się do wniosku Komisji 

jako autopoprawkę bo jest to czynność wyłącznie techniczna. To jest tylko i wyłącznie potwierdzenie. 

Ten złoty medal trzeba najpierw zdobyć. Także czynnością techniczną jest złożenie wniosku i może być 

to jeden wnioskodawca. Zarząd tą autopoprawkę przyjmuje. Zarząd również przyjmuje autopoprawkę 

sformułowanie do jest niebezpieczne bo daje możliwości takiego uznania, a powinna być to kwota za 

złoty 10, za srebrny 7, za brązowy 5. Bez możliwości uznaniowości bo zapis do,  daje znowu prawo do 

jakichś tam różnych decyzji.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czyli rozumiemy, że dopisek 

wniosku Komisji Kultury jest związany z autopoprawką i jest to już w propozycji. Jeżeli chodzi  

o wysokość nagród to rozumiem, że…  

Radna Województwa Lubuskiego Lidia Gryko: Komisja miała wniosek, który podnosił o 100% 

wysokość.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: O 100 %. Dobrze, Szanowni 

Państwo punkt 1 traktujemy jako wniosek, autopoprawkę Zarządu Województwa do projektu uchwały. 

Na wniosek tutaj Prezydium i mój ponieważ ja to zgłaszam proponuję żeby po przecinku Dyrektora 

Departamentu Infrastruktury Społecznej dopisać Radni, co zwiększy nam liczę głosów. Kto jest za tym 

wnioskiem proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  

Za 15, wstrzymało się 1, przeciw 3. Dziękuję bardzo. 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, Panie Przewodniczący, Pan wie 

co Pan przyjął teraz? 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak oczywiście. 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Że radni całego województwa, 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie,  Radni Sejmiku. 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam Pan powiedział radni to zostało w 

protokole. Pan nie może teraz zmieniać. Po prostu jajca robicie. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale ja jestem za tym, że 

radnych województwa. Wszyscy radni mogą zgłosić. Komisja będzie miała co robić. Dobrze wobec tego 

głosujemy wniosek Komisji Kultury i Edukacji o podniesienie o 100%. Wysokość nagrody dla osoby 

fizycznej może wynosić do, czyli o podwojenie. Kto jest za tym żeby podwoić stawkę przedstawioną  
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w projekcie uchwały. Przypomnę w projekcie uchwały mamy 10, 7 i 5, a w projekcie Komisji jest 20, 14 

i 10. Kto jest za wnioskiem Komisji?  Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony ?  Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  

Za 16, wstrzymało się 1, przeciw 5.  

Stwierdzam, że podwoiliśmy tym samym stawki. Szanowni Państwo wyczerpaliśmy porządek i 

zapytania. Wobec braku uwag poddaję projekt uchwały druk nr 274 wraz  

z przyjętymi poprawkami pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto 

się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  

Za 22, wstrzymało się 0, przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała nr XXVIII/266/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lipca 2012 roku w sprawie 

ustalenia trybu i zasad przyznawania nagród finansowych dla najlepszych sportowców z Województwa 

Lubuskiego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Do punktu 3b. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego położonego w Zielonej Górze przy ulicy Chopina 19 druk nr 273.    

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora 

Romana Bąka. Czy są zapytania albo wystąpienia klubowe? Nie widzę. Mamy Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. Proszę Panie Radny o przedstawienie opinii Komisji.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Komisja zaopiniowała 

pozytywnie.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję wobec braku uwag 

i pytań, stanowisk Klubowych i wystąpień poddaję uchwałę druk nr 273 pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski?  

Za 17, wstrzymało się 2, przeciw 0.  
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Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała nr XXVIII/267/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lipca 2012 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Zielonej Górze 

przy ul. Chopina 19 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Do punktu 3c.     

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zamian uchwały budżetowej województwa lubuskiego za 

2012 rok  druk nr 272 wersja nr 2. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Skarbnik 

Województwa Panią Józefę Chalecką. Czy są wystąpienia Klubowe, zapytania. Nie widzę. Proszę Pana 

Mirosława Marcinkiewicza o przedstawienie opinii Komisji.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Wobec braku pytań  

i uwag proponuję poddać uchwałę druk nr 272 wersja 2 poddać pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski?  

Za 20, wstrzymało się 1, przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXVIII/268/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lipca 2012 roku w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok stanowi załącznik nr 18 

do protokołu. 

Do punktu 3d.      

Podjęcie uchwały w sprawie zamiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2012-2024 druk nr 275 wersja nr 2. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Skarbnik 

Województwa Panią Józefę Chalecką. Czy są zapytania i wystąpienia Klubowe. Nie widzę. Mamy Pana 

Mirosława Marcinkiewicza proszę bardzo. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję wobec braku 

pytań, uwag i wystąpień Klubowych poddaję uchwałę druk nr 275 wersja  nr 2 pod głosowanie. Kto jest 

za proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  

Za 20, wstrzymało się 0, przeciw 1.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała  nr   XXVIII/269/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lipca 2012 roku w sprawie 

dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2012-2024 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Do punktu 4.      

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej Za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego druk nr 271.     

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Otrzymaliście Państwo 

komplet dokumentów i materiałów. Wszyscy Radni otrzymali to, w postaci papierowej otrzymaliście to. 

Szanowni Państwo zebrała się Kapituła. Poprzednio Kapituła miała problem prawny. Odpowiadając na 

wystąpienie z dnia 9 lipca dotyczące możliwości nadania Odznaki Honorowej Za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego jednostce Swedwood Poland oddział fabryki w Zbąszynku przedstawiam 

następujące stanowisko itd. Chodzi o to, że obecnie został zmieniony wniosek i nadajemy głównej 

siedzibie, głównej firmie Odznakę Honorową Zasłużony dla Województwa Lubuskiego, dlatego na 

poprzedniej sesji to nie wpłynęło bo mieliśmy wątpliwości prawne. Okazuje się, że słusznie bo wniosek 

został zmieniony. Wniosek dotyczy w sumie 9 jednostek firmy Swedwood. Tutaj popieramy ten wniosek 

nadany przez burmistrza Zbąszynka oraz Babimostu oraz dla osób Hakan Eriksson, Bo Rooth, 

Władysław Dudek, Wojciech Waligóra, Andrzej Szofer, Henryk Zdunek, Marian Szczeszek, Antoni 

Janusz. Głosowaliśmy każdego z uczestników później przegłosowaliśmy to gremialnie. Byli członkowie 

Kapituły także materiały Państwo zaraz otrzymacie. Proszę bardzo Panie Radny. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Jeśli można bo na początku właśnie te 

pierwsze sesje była informacja na stronie internetowej i parę zdań o danym honorowym obywatelu. Czy 
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nie można do tego tematu wrócić, że oprócz nazwiska parę zdań o tym kto dostał ten medal, żeby było 

na stronie internetowej. Nie tylko z firm, ale ogólnie żebyśmy wiedzieli komu przyznajemy, bo tutaj 

akurat kolega sobie żartuje co za różnica. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Znaczy Honorowych 

Obywateli mamy chyba tylko dwóch za naszej kadencji natomiast chodzi o odznaczonych Odznaką 

Honorową Za Zasługi dla Województwa.  

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Tak bo tu trochę nazwisk się przewija 

i żebyśmy chociaż parę zdań wiedzieli o niektórych. Pani Radna Winnicka też wspomniała. W pewnym 

momencie odpuściła bo i tak się nie pamięta o tych nazwiskach, a jak na stronie internetowej będą jest 

możliwość spokojnie przeanalizowania. Dziękuję bardzo.      

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pan Edward Fedko.    

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący, Szanowny Wysoki Sejmiku 

ja akurat znam bardzo dobrze sytuację tej firmy. Trzeba pamiętać o tym, że firma Swedwood jest 

największą firmą w województwie. W dwóch zakładach zlokalizowanych na terenie gminy Babimost  

i Zbąszynek zatrudnia ponad 3,5 tysiąca ludzi i te wnioski, które są złożone to są wnioski dla ludzi którzy 

podjęli decyzję o lokalizacji tej firmy. O jej budowie, o zatrudnieniu ludzi i ja myślę, że tutaj nie 

powinniśmy mieć naprawdę żadnych wątpliwości bo takich ludzi trzeba szanować, którzy chcą swój 

kapitał lokować na terenie województwa lubuskiego. Wiecie doskonale, że bodajże w 1999 roku kiedy to 

województwo powstało to były wątpliwości czy IKEA podejmie decyzję o lokalizacji tej inwestycji na 

terenie województwa lubuskiego. Szacunek i czapki z głów dla tych którzy podjęli taką decyzję, realizują 

zadania i ciągle się rozwijają. Ja zachęcam żeby do tej firmy pojechać i zobaczyć co tam się dzieje. To 

jest naprawdę wzorcowo funkcjonująca firma nie tylko w województwie, ale w Polsce i Europie, stąd też 

w mojej ocenie nie powinniśmy mieć żadnych wątpliwości. Ja akurat tych ludzi znam i mogę podnieść 

obie ręce głosując za przyznaniem im takiej odznaki. Dziękuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę czy są pytania 

ewentualne? Nie ma pytań to w takim razie przystępujemy do normalnej procedury. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego” druk nr 271 proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest 

przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk niebieski?  

Za 18, wstrzymało się 1, przeciw 0. 

 Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   
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Uchwała nr    XXVIII/270/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 18 lipca 2012 roku w sprawie 

nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

Do punktu 5.                                

Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przypominam, że protokół 

jest dostępny. Czy ktoś ma jakieś uwagi, zapytania do protokołu? Nie wobec tego poddaję protokół  

z XXV Sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego pod głosowanie. Kto jest za proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto 

się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?   

Za 19, wstrzymało się 1, przeciw 0. Stwierdzam, że protokół XXV Sesji Sejmiku został przyjęty. Proszę 

rozdać Radnym Pan Kołodziej na pewno chce.  

Do punktu 6.   

Sprawy różne. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy w tym momencie macie 

jakieś zapytania, informacje? Nie widzę chciałbym poinformować, że następne posiedzenie Sejmiku jest 

planowane na 10 września na godz. 16:00 w Zielonej Górze albo w Gorzowie zobaczymy. 

Do punktu 7.    

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo 

zamykam obrady XXVIII  zwyczajnej Sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

Dziękuję Radnym zaproszonym gościom i wszystkim obecnym za udział w jej obradach.      

 

 

 

 

 

 

 



15 
 

 

Protokół sporządzili: 

Anna Pulkowska  

Monika Rawska 

Zbigniew Żbikowski 

Jacek Dobrowolski 

        

 

Obrady prowadził: 

 

PRZEWODNICZĄCY SEJMIKU 

 

Tomasz Możejko 

 

 

 


